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Hoe gaat het met de inzet vanuit ons als gemeente? 
We zetten stappen, proberen nieuwe werkvormen en doen ons uiterste best iedereen 
betrokken te houden. Door de steeds wisselende Coronamaatregelen zijn er veel 
uitvoeringsvragen die moeten worden afgestemd en beantwoord. Ook de 
steunmaatregelen van het Rijk vragen aandacht. 
Dat vraagt flexibiliteit en menskracht. Niet alles kan binnen de afgesproken termijn 
afgehandeld worden. Soms schakelen we externe hulp in.

Een paar voorbeelden.
- Het uitvoerende werk van de combinatiefunctionarissen heeft voor een deel 

stilgelegen vanwege de lockdown: geen les op school, geen sport of 
cultuuractiviteiten voor kinderen, volwassenen etc. De CF zijn op zoek gegaan naar 
alternatieven zoals balkontrainingen en online lessen om de doelgroepen wel in 
beweging te houden. De uitvoering van de CF plannen zal aangepast of uitgesteld 
moeten worden tot na de zomer van 2021

- De nieuwe aanbesteding voor de inzet van combinatiefunctionarissen is met een jaar 
uitgesteld. 

- De grote gezamenlijke projecten zoals Berkellands Friends festival (BFF) en 
Zomertoer konden alleen aangepast doorgaan. De afstemming daarover en het 
aanpassen en bijsturen heeft veel tijd gekost. Bij de Zomertoer zijn kinderen de 
doelgroep en daarbij was uiteindelijk nog veel mogelijk.

- Het lokaal sport- en beweegakkoord ligt er met enige vertraging. Bijeenkomsten 
gingen digitaal. Brainstormen en plannen uitwerken is lastiger daardoor. Partners 
hebben andere dilemma’s die voorrang hebben. De uitvoering van het sportakkoord, 
dus de activiteiten, zouden starten in het eerste kwartaal van 2021. We zijn nu bezig 
met het beschrijven van de uitvoeringsactiviteiten. 

- De Cultuur en Erfgoedvisie zou via een ‘innovatief light’-proces samen met de 
culturele partners worden gemaakt. Dat proces is anders gelopen. Gelukkig hebben 
we -vlak voor Corona uitbrak- nog wel een gezamenlijke bijeenkomst gehad. Op 
basis van wat daar is opgehaald, zijn we met hulp van Cultuur Oost en een 
tekstschrijver aan het schrijven gegaan. Het concept wordt nu besproken met de 
betrokken partners. We verwachten dat de gemeenteraad de visie in juni kan 
vaststellen.

Hoe gaat het met de inwoner?
We krijgen signalen van sport- en beweegaanbieders en verenigingsbesturen dat zij druk 
zijn met het naleven van de maatregelen en op andere manieren hun activiteiten 
coronaproof aan te bieden. Daarnaast probeert men zich financieel staande te houden. 
Men mist inkomsten uit eigen verenigingsaccommodaties en waarschijnlijk ook uit andere 
inkomstenbronnen, zoals sponsoring en contributies.
Veel aanbieders hebben daarom gebruik gemaakt van diverse coronasteunpakketten. 

De exploitatie van zwembaden (en sporthallen) blijft een aandachtspunt.  Daar vallen de 
inkomsten uit zwemlessen, verhuur en entree (en/of abonnementen) stil en/of schuiven 
op. De verwachting is dat voor deze categorie binnenkort steunmaatregelen van het Rijk 
komen.

Ook het culturele aanbod was beperkter dit jaar. Activiteiten vinden immers vaak binnen 
plaats. Musea moesten dicht blijven. En de Bibliotheek kon geen bezoekers ontvangen. 
De belangstelling voor het op bestelling afhalen van boeken viel tegen. Daarentegen is 
het uitlenen van e-books gestegen.

Wat zijn de verwachtingen voor de (middel)lange termijn?
Wij verwachten dat de gevolgen van Corona gedurende een langere periode merkbaar 
zullen zijn. 



De opgave om mensen (weer) in beweging te krijgen zal nog groter worden na deze 
lockdown periode. 
Onzeker is of evenementen (traditioneel of eigentijds) een tweede afgelasting financieel 
kunnen dragen. Afhankelijk van de maatregelen zullen we dat pas in 2022 gaan 
merken.  

De gevolgen van Corona spelen ook een rol bij de ontwikkeling naar en de gesprekken 
over de toekomstbestendigheid van verenigingen en organisaties. Samenwerken wordt 
noodzaak. Nu al zien we dat een subsidieregeling als het transformatiefonds mooie 
plannen oplevert op dat vlak. En zo’n regeling is wellicht een effectievere manier om 
organisaties en verenigingen te ondersteunen dan een jaarlijkse vaste bijdrage. 
In die gesprekken gaat het ook vaak over de geplande bezuinigingen (2023/2024). 

Bij cruciale organisaties met een brede maatschappelijke functie moeten we als 
gemeente vinger aan de pols houden.

Met het oog op de samenloop van de Corona-effecten en de eerste gesprekken over de 
geplande bezuinigingen, is het wellicht het overwegen waard om de geplande 
bezuinigingen bij organisaties en verenigingen minimaal met een jaar uit te stellen. Het 
gaat om € 157.840 (sport) en € 255.000 (Cultuur). 

Financiën/middelen
In 2020 hebben we van de Provincie Gelderland geld gekregen voor de ondersteuning 
van organisaties in de sectoren cultuur en sport en gemeenschapsvoorzieningen. 25 
organisaties hebben daarvan gebruik gemaakt. Uitgekeerd is € 103.761,40. 
Zie ook de raadsbrief van 22 december 2020. 

In 2020 is gebruikt gemaakt van een rijksregeling om huren kwijt te schelden 
(sportaccommodaties). Op 19 november hebben wij daarvoor € 25.954,00 ontvangen; 
het betreft een volledige compensatie. Dit geld is/wordt besteed aan het kwijtschelden 
van huur voor sportaccommodaties en terugbetalen van reeds betaalde huur.
Wij hebben begrepen dat er nog een tranche komt voor de rest van 2020 en 
waarschijnlijk ook 2021. 

Verder hebben veel verenigingen gebruik gemaakt van de TASO regeling (rijksregeling 
voor sportverenigingen met een eigen accommodatie).

Het uitvoeringsgeld voor de Cultuur- en Erfgoedvisie hebben we deels gebruikt om 
externen in te schakelen. Daardoor is er minder geld over voor de uitvoering van de visie. 
Gelukkig hebben we daarvoor nog het door de gemeenteraad beschikbaar gestelde  
transformatiebudget van € 100.000 beschikbaar. 
Daarnaast is er voor sport en cultuur door de organisatie tijdelijk opgeschaald met uren 
van andere medewerkers. 

Naar aanleiding van de vele steunverzoeken als gevolg van de COVID-maatregelen 
heeft de Achterhoek recent het “regioplan culturele infrastructuur” dat de Achterhoek 
heeft ingeleverd bij de provincie. Dat moet extra geld voor de komende jaren genereren 
dat via het CEPA en Muziek & KunstWijs ook naar Berkelland moet komen.

Het is denkbaar dat de komende maanden blijkt dat er toch extra financiële steun nodig 
is voor organisaties en verenigingen. Het beschikbaar stellen van extra geld via een 
subsidieregeling (zoals in 2020) is dan een effectief middel. In de decembercirculaire 
2020 heeft het rijk € 151.000 extra beschikbaar gesteld (algemene middelen)  voor de 
tijdelijke ondersteuning van de culturele sector in COVID-tijd. Deze zou daarvoor als 
dekking kunnen dienen.


